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Bestuur sportfederaties  -  Diversiteit

In Frankrijk werd de voorzitter van de schaatsbond recent ontslagen nadat hij jarenlang 
getuigenissen rond seksueel misbruik van de schaatstrainer zonder gevolgen liet. Al in 
2000 kreeg de Franse schaatsbond een verontrustende brief die stelde dat de trainer in 
kwestie tijdens stages geregeld de slaapkamers van minderjarige meisjes bezocht. De 
zaak belandde zelfs op het bureau van de toenmalige minister van Sport. De trainer, 
toen al een hoge pief bij de Franse schaatsbond, werd na onderzoek uit zijn officiële 
functies ontheven maar mocht van de bond toch nog de tournees van de Franse 
nationale ploeg organiseren. In 2011 speelde hij het zelfs klaar om het jeugdteam te 
begeleiden naar het WK in Zuid-Korea. De voorzitter van de schaatsbond hield zo zijn 
trainer jarenlang de hand boven het hoofd. Na een getuigenis van een Franse 
schaatskampioene over misbruik als jong meisje door de trainer, moest de voorzitter 
uiteindelijk toch aftreden. In de 22 jaar aan het hoofd van de schaatsbond had hij nooit 
ingegrepen ondanks voldoende aanwijzingen.

Dit voorjaar komt de Franse minister van Sport, Roxana Marcineanu, met een 
wetsvoorstel: ze wil een leeftijdslimiet voor voorzitters én voorzitters mogen nog 
maximaal drie mandaten aanblijven. Ze wil ook meer mensen van buiten de sportwereld 
in de besturen brengen. Voor sportsocioloog Béatrice Barbusse moet sport in de eerste 
plaats vervrouwelijken. Het debat rond diversiteit in sportbesturen woedt met andere 
woorden volop in Frankrijk.

1. Staat er vandaag een beperking op de voorzitterstermijn bij sportfederaties in 
Vlaanderen? Wie is de langst zittende voorzitter en hoelang is die vandaag reeds op 
post?

2. Hoeveel vrouwelijke voorzitters van sportfederaties zijn er? Wat is het percentage op 
het totale aantal voorzitters?

3. Hoeveel bedraagt het percentage vrouwen in het bestuur van onze sportfederaties? 
Graag een percentage voor alle sportfederaties én een percentage per sportfederatie.
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1. Goed bestuur is sinds 2017 1 van de 3 kwaliteitsprincipes in onze subsidiëring van de 
sportfederaties. We werken niet met verplichtingen. We werken stimulerend. Hoe beter 
een federatie scoort op de indicatoren die we vooropstellen, hoe hoger de subsidie. 

Er is momenteel dus geen officiële verplichting rond de zittingstermijn van een voorzitter 
van een Vlaamse sportfederatie. De code goed bestuur vraagt sportfederaties wel om in 
hun statuten een beperking van het aantal bestuurders alsook van de duur van de 
mandaten van bestuurders te bepalen. 

De langst zetelende voorzitter is: 
 voor de gesubsidieerde sportfederaties Jacques Denys van de Vlaamse Tafeltennisliga 

Federatie (32 jaar);
 voor de erkende sportfederaties Frans Van Ingelgem van de Vlaamse Wielrijdersbond, 

(42 jaar).

We merken hierbij wel op dat een dergelijke mandaatduur hoogst uitzonderlijk is. Er zijn 
momenteel 10 voorzitters die langer dan 12 jaar zetelen. 

Op basis van de cijfers van eind 2018 kunnen we stellen dat van de toen 47 
gesubsidieerde federaties: 
 35 sportfederaties in de statuten een maximumduur opleggen voor het uitoefenen 

van opeenvolgende bestuursmandaten;
 31 daarvan een maximumduur opleggen van ten hoogste 12 jaar (dus vier laten meer 

dan 12 jaar toe, maar leggen wel een beperking op);
 12 sportfederaties geen enkele beperking opleggen, waardoor onbeperkt 

hernieuwbare mandaten mogelijk zijn.

Ik wil benadrukken dat we deze set van maatregelen als een geheel moeten zien. Een 
goed werkende federatie kan baat hebben bij een voorzitter die lang in dienst is. Maar 
ook omgekeerd: je kan een “jong zetelende voorzitter” hebben, maar niet goed werken 
op vlak van goed bestuur. Daarom kiezen we ervoor om de set van maatregelen niet te 
verplichten, maar wel te stimuleren door de grootte van het subsidiebedrag eraan te 
koppelen. Dat werd trouwens ook zo aangeraden door de professoren van de KU Leuven 
die ons geadviseerd hebben rond goed bestuur.

2. Vandaag zijn er 3 vrouwelijke voorzitters actief in de bestuursorganen van Vlaamse 
sportfederaties, d.i. 6,1% (van de 49 gesubsidieerde sportfederaties). Bij de erkende 
sportfederaties zijn er geen vrouwelijke voorzitters. 

3. De Vlaamse sportfederaties registreren vandaag gezamenlijk een totaal van 698 
bestuurders.

Het aantal vrouwelijke bestuurders in Vlaamse sportfederaties (erkende en 
gesubsidieerde) bedraagt vandaag 97. Dit stemt overeen met 13,9%.


